
PROTOKÓŁ NR VIII/2015 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 27 marca 2015 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
Radna nieobecna Joanna Maria Kantor 
 
Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród      Robert Lewandowski 
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Pracownicy urzędu, goście i sołtysi ( lista obecności, jako załącznik nr 2 i nr 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 1300. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM VIII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przywitał bardzo serdecznie wszystkich 
uczestników sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował zapytanie w sprawie propozycji 
zmiany porządku obrad sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że projekt uchwały nr 2 w 
sprawie zmiany uchwały nr 0007.V.29.2015 Rady Miejskiej w Żmigrodzie z dnia 25 
lutego 2015 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Publicznego Zespołu Zakładów 
Lecznictwa Ambulatoryjnego w Żmigrodzie, nie został skierowany przez komisje 
Rady na sesję. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród w sprawie pozostawienia w 
porządku obrad projektu uchwały nr 2 w sprawie zmiany uchwały nr 0007.V.29.2015 
Rady Miejskiej w Żmigrodzie z dnia 25 lutego 2015 r. w sprawie powołania Rady 
Społecznej Publicznego Zespołu Zakładów Lecznictwa Ambulatoryjnego w 
Żmigrodzie. Pan Burmistrz w uzasadnieniu o pozostawieniu projektu uchwały nr 2 
powiedział, iż zaszły nowe okoliczności. Pan Wojewoda pismem z dnia 25 marca br. 
cofnął swoją rekomendację dla p. Damiana Sułkowskiego i wyznaczył nowego 
przedstawiciela w osobie p. Ryszarda Wojtkowiaka ( kserokopia pisma nr PS-
ZP.9615.29.2015.JG Wojewody Dolnośląskiego z dnia 25.03.2015 r. stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu). 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród w sprawie wprowadzenia do 
porządku obrad projektu uchwały nr 11 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 
Województwa Dolnośląskiego. Pan Burmistrz w uzasadnieniu wprowadzenie projektu 
uchwały nr 11 poinformował, że pomoc rzeczową dla Województwa Dolnośląskiego 
w kwocie 269.639 zł będzie przeznaczona na realizację zadania pod nazwą 
„Poprawa bezpieczeństwa ruchu na skrzyżowaniu ulic: Kościeszki, Sienkiewicza i 
Wrocławskiej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 339- budowa ronda w Żmigrodzie”. 
Radni nie zgłosili innych wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie kolejne wnioski 
zgłoszone przez p. Burmistrza. 
 



wniosek w sprawie pozostawienia w porządku obrad projektu uchwały nr 2 w 

sprawie zmiany uchwały nr 0007.V.29.2015 Rady Miejskiej w Żmigrodzie z dnia 

25 lutego 2015 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Publicznego Zespołu 

Zakładów Lecznictwa Ambulatoryjnego w Żmigrodzie. 

wniosek otrzymał 14 głosów „za”, 
 

wniosek w sprawie wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały nr 11 w 

sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

wniosek otrzymał 14 głosów „za”, 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 
obrad wraz z przyjętymi wnioskami. 
Porządek obrad został przyjęty: 14 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wyboru sekretarza. 
Radna Maria Czesława Rybka zgłosiła kandydaturę radnej Anny Tatarek.  
Radna Anna Tatarek wyraziła zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza obrad.  
Radni 13 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” wybrali radną Annę Tatarek 
Sekretarzem obrad. 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do osób, które będą zabierały 
głos, aby mówiły do mikrofonu, ponieważ wówczas głos zostanie zarejestrowany.   
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad podjęcie uchwał. 
 
Projekt uchwały nr 1 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w 
wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 10 
maja 2015 roku. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosku. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.VIII.44.2015 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie zmiany uchwały nr 0007.V.29.2015 Rady 
Miejskiej w Żmigrodzie z dnia 25 lutego 2015 r. w sprawie powołania Rady 
Społecznej Publicznego Zespołu Zakładów Lecznictwa Ambulatoryjnego w 
Żmigrodzie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił p. Burmistrza o przedstawienie 
projektu uchwały. 
Burmistrz Robert Lewandowski odczytał projekt uchwały informując, że p. Ryszard 
Wojtkowiak jest przedstawicielem Wojewody Dolnośląskiego do Rady Społecznej 
Publicznego Zespołu Zakładów Lecznictwa Ambulatoryjnego w Żmigrodzie. 
 



Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 11 głosami „za” 
             0 głosów „przeciw” 
             3 głosy „wstrzymujące” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.VIII.45.2015 
 

Projekt uchwały nr 3 w sprawie zmiany Statutu Gminy Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosku. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.VIII.46.2015 
 

Projekt uchwały nr 4 w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Żmigród  na 
2016 rok środków  stanowiących fundusz sołecki.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosku. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.VIII.47.2015 
 

Projekt uchwały nr 5 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Żmigród w roku 2015. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Karol Kalinka odniósł się do § 8 załącznika do uchwały, w którym jest mowa 
o zabiegach sterylizacji i kastracji zwierząt, czy na te usługi został rozpisany przetarg. 
Radny Kalinka poprosił o udzielenie informacji, czy został rozpisany przetarg na 
wyłonienie schroniska dla bezdomnych zwierząt.  
Pan Wiesław Kras kierownik Ref.Roś udzielił odpowiedzi dla radnego Kalinki: 
-lecznica zwierząt, z którą gmina podpisała umowę , została wyłoniona w drodze 
zapytania o cenę, ponieważ usługi, które wykonuje lecznica nie wymagały ogłoszenia 
przetargu, 
- wybór schroniska, gmina nie wie ile będzie miała bezdomnych zwierząt i nie 
ogłasza przetargu na wartość, ale wystosowuje zapytanie do schronisk na terenie 
Polski, które zechciałyby podpisać umowę z gminą, ponieważ schronisk brakuje. 
Gmina podpisała umowę ze schroniskiem, która jest odnawiana corocznie. W roku 
ubiegłym umowa była podpisana na 15 psów, a w tym roku została ograniczona do 
10 psów, ponieważ schronisko jest przepełnione. 
Radny Rafał Zagórski poinformował, że jego głos będzie wstrzymujący do czasu 
znalezienia rozwiązania, co zrobić ze zwierzętami, które są bezdomne i dla których 
nie ma miejsc w schronisku.   
Radny Patryk Andrzejewski poinformował, że na komisji uzyskał informację, że na 
usługę sterylizacja bezdomnych zwierząt zostanie ogłoszony przetarg i otrzyma 
protokół do wglądu. 



Pani Wiesław Kras kierownik ref. Roś wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o 
zamówieniach publicznych, jeżeli chodzi o tę usługę nie było potrzeby ogłoszenia 
przetargu, a p. Radny może opacznie to zrozumiał.  
Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 11 głosów „za”  
             0 głosów „przeciw” 
             3 głosy „wstrzymujące ” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.VIII.48.2015 
 

Projekt uchwały nr 6 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Żmigród realizowanego przez 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „Dolina Baryczy” sp. z o.o. z 
siedzibą w Miliczu.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. Przewodniczący rady 
poinformował, że proponowana stawka przez PGK w okresie od 5 maja 2015 r. do 4 
maja 2016 r. będzie wynosić 12,17 zł/m3 netto ( 13,14 zł /m3 brutto).   
Radny Karol Kalinka powiedział, że mieszkańcy są zaniepokojeni tak wysoką 
stawką za ścieki i p. Radny poprosił o wyjaśnienie.   
Pani Sabina Misiak Prezes PGK wyjaśniła, że wzrost stawiki został wprowadzony, 
ale wynika z definitywnego zakończenia inwestycji. Zaproponowana stawka obejmuje 
zakończenie zadania, podatek od nieruchomości, amortyzacje i wszystkie koszty, 
które wiążą się z wykonaniem kanalizacji. Kontynuując temat p. Prezes 
poinformowała, że w najbliższym czasie PGK nie planuje podnoszenia stawki jedynie 
w wypadku zmian podyktowanych wzrostem paliwa i energii elektrycznej. 
Radny Leszek Kraszewski powiedział, że mówiąc o stawce nie można pominąć 
kosztów inwestycji i jak spółka zafunkcjonowała. Radny przypomniał okres, kiedy 
spółka powstawała i jakie informacje otrzymywali radni od p. Burmistrza. Pan 
Burmistrz zapewniał radnych, że gmina poniesie 10% kosztów inwestycji, natomiast 
90% kosztów inwestycji to pomoc unijna, narodowy fundusz ochrony środowiska i 
wojewódzki fundusz ochrony środowiska. Kontynuując temat p. Radny powiedział, że 
wartość inwestycji kanalizacyjnej na terenie gminy to ok.37 milionów złotych, a 
niespełna 12 milionów złotych to pomoc funduszu spójności od 37 milionów VAT to 
ok.7 milionów, a pozostała kwota to kredyty, ponieważ kiedy gmina nie miała 
środków na to zadanie to ktoś musiał to sfinansować i stąd zrodziły się tak wysokie 
stawki, i mieszkańcy musza ponieść koszty inwestycji, dodał Radny Kraszewski. 
Następnie p. Radny nawiązał do inwestycji, które zostały skanalizowane ok 15 lat 
temu i dlaczego mieszkańcy tych miejscowości ponoszą koszty inwestycji 
kanalizacyjnej wykonanej obecnie. Kontynuując temat p. Radny powiedział, że 
Żmigród dostał potężny zastrzyk finansowy w postaci wybudowanej kanalizacji, a np. 
Żmigródek poniósł koszty społeczne, gdzie przez ok.10 lat nie zostało nic zrobione 
na drogach i na niczym, i będzie przeciwny przyjmowanej stawce, zakończył radny 
Kraszewski.   
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród powiedział, że budowa sieci 
kanalizacyjnej była największym sukcesem powojennym gminy, który był realizowany 
przez gminę, ponieważ realizowało to spółka gminna. Na to zadanie Spółka wydała 
ok.40 milionów złotych to nie było większej inwestycji gminnej, na którą wydano taką 
kwotę. Następnie p. Burmistrz odniósł się do podwyżki stawki za kanalizację, która 
wzrosła o 2,4%. Stawka proponowana przez PGK będzie obowiązywać przez rok, a 
za rok może nie być zmiany, albo tylko kosmetyczne, bo zależeć to będzie od 



kosztów, które są niezależne od spółki, jak energia. Kontynuując temat p. Burmistrz 
odniósł się do kosztów poniesionych przez mieszkańców i tak gmina do stawki za 
ścieki dopłaca 40 %, czyli koszt ścieków dla mieszkańca wynosi 7,88 zł /m3, a 
obecna stawka wynosi 7,70 zł /m3. Następnie p. Burmistrz odniósł się do słów 
radnego Kraszewskiego w sprawie wysokości kosztów na inwestycję kanalizacyjną z 
budżetu gminy informując, że przez lata przygotowań do tej inwestycji, gmina 
posiadała wiedzę, że może być do 85% dotacji. Na dziś jest wiadome, że datacja 
wyniosła ponad 62% od kwoty netto, a VAT też jest dotacją, czyli dotacji bezzwrotnej 
jest od 70% do 80%.Kontynuując temat p. Burmistrz powiedział, że gdyby inwestycja 
kanalizacyjna była realizowana przez gminę i gmina posiadała dotację w wysokości 
75%, to w budżecie gminy należałoby zabezpieczyć 25% od kwoty 40 milionów zł, 
ponieważ wartości inwestycji kanalizacyjnej na terenie gminy wyniosła 39 milionów 
złotych brutto, taką informację dla radnych dziś przekazała p. Prezes PGK. Od 40 
milionów zł 25% to jest 10 milionów złotych, którą gmina musiałaby zabezpieczyć w 
budżecie gminy na inwestycję kanalizacyjną, ale tego nie musiała robić. Koszty, które 
ponosi gmina to jest dopłata do taryfy, aby ulżyć mieszkańcom, aby kwota za ścieki 
płacona przez mieszkańca była przyswajalna. Inwestycja kanalizacyjna jest 
inwestycją por-środowiskową i ok.60% mieszkańców korzysta ze zbiorczej 
kanalizacji, i to jest bardzo ważny krok, jeżeli chodzi o rozwój gminy. Kontynuując 
temat p. Burmistrz wspomniał o mieszkańcach, którzy wywożą ścieki z szamb i koszt 
m3 takich ścieków wacha się w granicach ok.20 zł /m3 to jest gorzej czy lepiej, 
zapytał p.Burmistrz, kiedy za m3 ścieków mieszkaniec płaci ok.8 zł. Następnie p. 
Burmistrz odniósł się do Żmigródka mówiąc, że powinna być solidarność między 
mieszkańcami, nie wszystko jest realizowane na terenie gminy o jednym czasie. 
Świetlice są budowane przez lata tak samo drogi, dodał p. Burmistrz. Kontynuując 
temat p. Burmistrz zapytał czy mieszkańcy Żmigródka pytali się w 2002 i 2003 roku 
skąd gmina miała na realizacje tego zadania. Pan Burmistrz zwrócił się do radnego 
Kraszewskiego, że nie rozumie jego stwierdzenia, że od 10 lat nie został wbity 
szpadel, a po co kiedy kanalizacja jest skończona. Na terenie Żmigródka były 
realizowane inne inwestycje jak drogi, oświetlenie, świetlica, a może nawet więcej niż 
w innych miejscowościach, dodał p. Burmistrz. Kontynuujące temat p. Burmistrz 
powiedział, że Żmigródek tak jak inne miejscowości ma potrzeby, ale władze gminy 
wraz z Radą będą obiektywnie podejmować decyzje, co i gdzie będzie realizowane.  
Na zakończenie p. Burmistrz poprosił o obiektywizm i docenienie tego, co mamy, bez 
emocji, i polityki, ponieważ niektórym jeszcze w głowie kampania, a mamy już po 
wyborach i trzeba pracować dla dobra mieszkańców. 
Radny Leszek Kraszewski w odniesieniu do wypowiedzi p. Burmistrza powiedział, 
że również należy mieć na uwadze majętność obywateli, a opłata za ścieki jest 
poważnym wydatkiem dla mieszkańca. Radny Leszek Kraszewski w odniesieniu do 
świetlicy w Żmigródku stwierdził, że p. Burmistrz wypomniał mu to zawsze. Radny 
Kraszewski nawiązał do miejscowości, gdzie wybudowano szkoły, sale 
gimnastyczne, orliki i kosztował to ok.8 milionów. Na zakończenie p. Radny 
powiedział, że w miejscowościach porównywalnych wielkością do Żmigródka skala 
inwestycji jest jak 1/10. 
Burmistrz Robert Lewandowski odniósł się do dwóch kwestii: 
-opłaty za ścieki dla mieszkańca, który średnio zużywa 3 m3 wody i tyle samo 
ścieków i pomnożone przez 7,70 zł za m3 ścieków daje ok. 24 zł miesięcznie, 
- w sprawie Żmigródka p. Burmistrz powiedział, że miejscowość ta praktycznie łączy 
się ze Żmigrodem i może korzystać z pełnej infrastruktury Żmigrodu, ale również na 
miejscu macie dobrą infrastrukturę.  



Radny Karol Kalinka odniósł się do wypowiedzi p. Prezes w sprawie ewentualnej 
podwyżki za ścieki za rok, która może być podyktowana wzrostem energii i paliwa, 
to, dlaczego w tym roku, kiedy wiemy ile paliwo kosztuje ścieki będą droższe. 
Kontynuując temat p. Radny powiedział, że kiedy co roku będziemy podnosić stawkę 
za ścieki to za kilka lat będziemy mieli 30% podwyżkę. Pan Radny odniósł się do 
słów p. Burmistrza, który powiedział, że inwestycja kanalizacyjna była największą 
inwestycją w historii, ale czy do końca była dobrze przeprowadzona stwierdził p. 
Radny. Kontynuując temat p. Radny powiedział, że wystąpiły problemy z 
wykonawcami i to przedłużyło w czasie realizację tej inwestycji np.: wielokrotne 
rozkopywanie tych samych miejsc, a teraz za błędy przy realizacji tej inwestycji mają 
partycypować mieszkańcy i to nie jest do końca słuszne, zakończył p. Radny.  
Pani Sabina Misiak Prezes PGK w odniesieniu do wypowiedzi radnych powiedziała, 
że środki finansowe, które są brane do taryfy liczone są z pełnego roku 
kalendarzowego i obejmują okres zakończenia i fakturowania inwestycji. Kontynuując 
temat p. Prezes poinformowała, że następna taryfa, która zostanie zaproponowana w 
przyszłym roku będzie bez fakturowania zadań inwestycyjnych jedyną zmienną 
będzie koszt paliwa i energii elektrycznej, które mogą spowodować zmianę stawki. 
Została ustalona maksymalna stawka za roboty budowlane, roboty usługowe przy 
modernizacji oczyszczalni ścieków. Jeżeli chodzi o podatek od nieruchomości i 
amortyzację nic więcej się nie pojawi, chyba, że będziemy rozbudowywać sieć. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy w odniesieniu do wypowiedzi radnego 
Kalinki powiedział, że był ryczałt i wykonawca, którzy realizowali to zadania robili to w 
ryczałcie i w interesie wykonawcy było, aby jak najmniej kopać, a jeżeli wykonawca 
popełnił błąd to mieszkańcy za to nie płacą. Pierwszy wykonawca nie sprostał 
inwestycji, została z nim rozwiązana umowa, dlatego została przeprowadzona 
inwentaryzacji, przed wyłonieniem kolejnego wykonawcy, nie było to nikomu na rękę, 
ponieważ i to spowodowało o rok wydłużenie realizacji, zakończył p. Burmistrz.  Nie 
można wprowadzać takiej informacji, dodał p. Burmistrz, że mieszkańcy będą płacić 
za błędy, a podwyżka o 33 gr. taryfy za ścieki wynika wyłącznie z tego, że jest 
skończona inwestycja. Następnie p. Burmistrz odniósł się do nowych władz w 
Spółce, z którą gmina dziś ma normalne stosunki, została zmniejszona Rada 
Nadzorcza i każda gmina ma po jednym członku, a to skutkuje mniejszym 
wynagrodzeniem dla członków o 60 tys. zł rocznie. Na zakończenie p. Burmistrz 
powiedział, ze Spółka racjonalnie podchodzi do kosztów, a p. Prezes ma jeszcze 
kilka planów, aby te koszty jeszcze lepiej racjonalizować, bo celem nadrzędnym jest 
to, by taryfa była zgodna z prawem i jak najniższa. 
Pani Sabina Misiak Prezes PGK poinformował, że przedłożona przez Spółkę taryfa 
obejmuje w swoim składzie amortyzację na poziomie 1,5 %, podatek od 
nieruchomości, który obejmuje wszystkie budowle i budynki, oraz pozostałe składniki 
tj.: energia, paliwo, woda, usługi remontowe, usługi obce, koszty pracownicze, 
ubezpieczenie, co daje łączną kwotę  2975.000,-zł. Kwota ta jest dzielona i na ilość 
mieszkańców, którzy będą generować ścieki i stąd wychodzi kwota taryfy, która 
został zaproponowana dla Radnych. 
Radny Karol Kalinka w odniesieniu do wypowiedzi p. Burmistrz powiedział, że nie 
jest logiczna, ponieważ mówi o racjonalnych wydatkach i wspomina o niefortunnej 
decyzji, co spowodowało roczne opóźnienie inwestycji, za którą i tak będziemy 
musieli ponosić koszty.  
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród wyjaśnił, że nie mówi o 
niefortunnej decyzji, ale stwierdził, że wykonawca nie sprostał zadaniu.  



Pan Jarosław Brodala mieszkaniec skierował zapytanie do p. Prezes ile 
gospodarstw domowych nie zostało podłączonych do kanalizacji w Radziądzu. To 
powinno zostać rozwiązane, dodał p. Brodala, aby obniżyć koszty, dlaczego nie 
podjęto żadnych działań w tym kierunku. Kontynuując temat p. Brodala powiedział, 
że kanalizacja gminę Prusice kosztowała 37 i jest własnością gminy, i mieszkaniec 
płaci 5,70/m3 i jest to ogromna dysproporcja w stosunku do kosztów za ścieki w 

naszej gminie. Pan Brodala skierował zapytanie do p. Prezes czy firma z Prusic, 

która wozi ścieki do oczyszczalni w Żmigrodzie korzysta z dopłaty.  
Pani Sabina Misiak Prezes PGK w odniesieniu do pytań p. Brodali poinformowała, 
że co miesiąc Rada Nadzorcza i Zgromadzenie Wspólników otrzymuje od Spółki 
sprawozdanie finansowe z przebiegu realizacji inwestycji. Jednym z elementów 
realizacji inwestycji jest ilość przyłączy. Spółka podpisując umowę o dofinansowaniu 
z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska założyła, że głównym elementem 
będzie efekt ekologiczny, czyli podłączenie 991 osób. Na miesiąc luty 2015 roku 
liczba podłączonych osób wynosi w Radziądzu i Borzęcinie 593 osoby na planowane 
905 osób. Od trzech miesięcy spółka prowadzi kampanię zachęcającą mieszkańców 
do podłączenia się do kanalizacji w formie spotkań z mieszkańcami dzięki tym 
spotkaniom zostały wydane wszystkie warunki przyłączeniowe. Ponadto została 
ogłoszona abolicja do 15 maja, a w Borzęcinie do 30 czerwca oraz Spółka na 
wniosek mieszkańca wykona przyłącze, której koszt mieszkaniec będzie spłacał z 
rachunkiem za ścieki. Na zakończenie p. Prezes powiedziała, że wiele osób jest 
zainteresowane podłączeniem się do kanalizacji.  
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy w odniesieniu do wypowiedzi p. 
Brodali powiedział, że inwestycja w Prusicach miała kosztować 10 milionów więcej. 
Prusice są miastem 2 tysięcznym, a Żmigród liczy prawie 7 tysięcy i trudno jest te 
dwa miasta porównywać.  Pan Burmistrz powiedział, że w Skokowie, gdzie mieszka 
nie ma kanalizacji, a obecnie taryfa za ścieki wynosi ok.11 zł.M3 w Prusicach. Na 
zakończenie p. Burmistrz powiedział, że Żmigród też ma własną kanalizację, 
ponieważ jest współwłaścicielem Spółki i ma wpływ na to, co się dzieje.   
Pan Jarosław Brodala poprosił o wyjaśnienie tematu w sprawie firmy z Prusic, która 
wozi ścieki do Żmigrodu i korzysta z dopłat.  
Pani Sabina Misiak Prezes PGK poinformowała, że temat zostanie sprawdzony. 
Pani Prezes poinformowała, że w gminie Żmigród tylko MZGK i Spółdzielnia ROLA 
mają podpisaną umowę na zrzut ścieków do oczyszczalni w Żmigrodzie.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił p. Prezes o udzielenie odpowiedzi w 
tej kwestii do biura rady. 
Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  10 głosów „za”  
    3 głosy „przeciw” 
    1 głos „wstrzymujących się” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.VIII.49.2015 
 

Projekt uchwały nr 7 w sprawie zatwierdzenia dopłaty dla odbiorców usług z 
zakresu zbiorowego odprowadzania ścieków realizowanego przez 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „Dolina Baryczy” sp. z o.o. z 
siedzibą w Miliczu. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. Proponowana dopłata dla 



odbiorców (gospodarstwa domowe) wynosi 40% centy taryfy netto do każdego m3 
dostarczanych ścieków tj. 4,87 zł netto w okresie od 5 maja 2015 r.  
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.VIII.50.2015 
 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Żmigród realizowanego przez Miejski 
Zakład Gospodarki Komunalnej w Żmigrodzie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. Proponowana stawka przez 
MZGK w okresie od 1 maja 2015 r. do 30 kwietnia 2016 r. będzie wynosić 3,53 zł/m3 
netto ( 3,81 zł /m3 brutto).   
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.VIII.51.2015 
 

Projekt nr 9 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Żmigród 
na rok 2015 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.VIII.52.2015 
 

Projekt nr 10 w sprawie zmiany w budżecie Gminy na 2015 r.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Leszek Kraszewski poinformował, że na posiedzeniu komisji radni otrzymali 
informację na temat ciągu pieszo jezdnego do Nadleśnictwa. Radny poprosił, aby p. 
Burmistrz wpłynął na otwarcie bramy od strony południowej. 
Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.VIII.53.2015 
 

Projekt nr 11 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 
Dolnośląskiego.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że projekt uchwały został 
wprowadzony do porządku sesji i poprosił p. Burmistrz o jego omówienie. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród wyjaśnił, że uchwała ta jest 
uchwałą kierunkową, w której stwierdza się, że udziela się z budżetu gminy Żmigród 
pomocy rzeczowej w 2015 r. dla Województwa Dolnośląskiego w kwocie 269.639,-zł 
na realizację zadania pod nazwa „Poprawa bezpieczeństwa ruchu na skrzyżowaniu 
ulic: Kościuszki, Wrocławskiej i Sienkiewicza w ciągu drogi wojewódzkiej nr 339 w 
Żmigrodzie. Kontynuując temat p. Burmistrz poinformował, że w najbliższych dniach 
trafi rozwiązanie tego ronda w wersji koncepcyjnej, które rozwiąże wszelkie wymogi 
prawne, a następnie nastąpi procedura uzgadniania z właścicielami sieci. Jeżeli 



procedura uzgodnień zakończy się, kolejnym etapem będzie ogłoszenie przetargu w 
formule zaprojektuj wybuduj. 
Radny Karol Kalinka powiedział, że jednym z elementów jego programu 
wyborczego była poprawa bezpieczeństwa ruchu na tym skrzyżowaniu. Radny 
zapytał, czy budowa ronda na tym skrzyżowaniu jest optymalnym rozwiązaniem, 
ponieważ jest to droga inwestycja, a za kilka lat powstanie droga S5 i ruch na tym 
skrzyżowaniu radykalnie się obniży. Kontynuując temat p. Radny powiedział, czy nie 
należy znaleźć tańszego rozwiązania i dobrego, które będzie równie skuteczne, jak 
budowa sygnalizacji świetlnej, a nie budować na dwa lata skrzyżowanie, które 
później nie będzie spełniało swojej roli.   
Radny Rafał Zagórski powiedział, iż jego zdaniem rondo będzie najlepszym 
rozwiązaniem i najbezpieczniejszym dla ruchu samochodowego, na którym nie 
powinno dochodzić do kolizji. Radny wyjaśnił, że droga S5 powstanie, ale to będzie 
pierwszy zjazd do miasta i ruch na tym skrzyżowaniu może być jeszcze większy niż 
obecnie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz dodał, że jego zdaniem budowa ronda jest 
bardzo potrzebna. Przewodniczący rady zwrócił się do p. Burmistrza, aby do czasu 
budowy ronda poprawić oznakowanie, co zwiększy bezpieczeństwo tego 
skrzyżowania.  
Radny Leszek Kraszewski wyjaśnił, że przy ul. Sienkiewicza jest przejazd kolejowy, 
na którym jest budowana strażnica dla dróżnika, co zostało podyktowane 
bezpieczeństwem ludzi przejeżdżających przez przejazd ze względu na duże 
obciążenie tej trasy. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy powiedział, że potwierdza słowa 
radnego Zagórskiego, że na tym skrzyżowaniu będzie większy ruch, ponieważ coraz 
więcej jest samochodów, a ponadto z drogi S5 będzie to pierwszy zjazd do miasta ul. 
Sienkiewicza.  Kontynuując temat p. Burmistrz powiedział, że rondo jest 
najbezpieczniejszym rozwiązaniem, a rozwiązanie typu sygnalizacja świetlna też jest 
kosztowną inwestycją np. sygnalizacja świetlna przy zjeździe z obwodnicy do 
Żmigródka kosztowała ok.400 tys. zł. 
Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za”  
             0 głosów „przeciw” 
             1 głos „wstrzymujący”  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.VIII.54.2015 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i sprawozdań. 
Informacja Burmistrza Gminy Żmigród za okres od 25.02.2015 r. do 27.03.2015 r. 
Podjętych zostało 11 zarządzeń 
1) dwa zarządzenia w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami i 

paragrafami w budżecie Gminy Żmigród na 2015 r. 
2) w sprawie ustalenia planu wykorzystania gminnego zasobu nieruchomości w 

latach 2015-2017, 
3) w sprawie ogłoszenia wyników konkursu na realizację zadań w ramach wsparcia 

sportu na terenie Gminy Żmigród w 2015 r. i tak: 
- LZS „LECH” Barkowo       otrzymał 10 tys. zł  
-Uczniowski LKS „ORKAN” Borzęcin     otrzymał 3.600,-zł  
-LZS”START” Bychowo       otrzymał 6.700,-zł  
Uczniowski KS „ORLA” Korzeńsko     otrzymał 4 tys. zł  



LZS”POGOŃ” Łapczyce      otrzymał 3.200,-zł  
Uczniowski LKS „OGIEŃ” Żmigród     otrzymał 2 tys. zł  
Uczniowski KS „Młode ORŁY „ Korzeńskom   otrzymał 1 tys. zł  
Klub Biegacza „SUKCES”      otrzymał 7.400,-zł  
MIEJSKI KLUB SPORTOWY „Piast „ Żmigród   otrzymał 116.903,-zł  
Uczniowski LKS „ŻOK” Żmigród     otrzymał 500 zł  
,Miejsko-Gminne zrzeszenia LZS Żmigród    otrzymał 500 zł  
         Razem: 155.803,-zł  

4) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę w trybie bezprzetargowym na 
cele ogródków przydomowych następujące nieruchomości: 
1. obręb Laskowa –działka nr 20/2 o pow0.26 ha na czas nieokreślony dla 

Pauliny Osińskiej  
2. obręb Żmigród –działka nr 45/5 o pow. 0.2589 ha na czas nieokreślony na 

rzecz Aleksandry Rainer, 
5) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz 

najemcy lokal mieszkalny Żmigród ul. Kolejowa 15/5 wraz ze sprzedażą 
procentowego udziału w gruncie,  

6) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie bezprzetargowym 
niezabudowaną nieruchomość położoną w obrębie Żmigrodu w granicy działki nr 
14/18 AM10 o pow.0.0002 ha na rzecz właścicieli sąsiedniej nieruchomości, 
celem poprawienia warunków jej zagospodarowania, 

7) w sprawie przeprowadzenia kontroli przestrzegania zasad i warunków 
korzystania z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy 
Żmigród przez członków Gminnej Komisji Rozwiazywania Problemów 
Alkoholowych oraz pracownika prowadzącego Ewidencję Działalności 
Gospodarczej, 

8) w sprawie przedłożenia projektów uchwał na sesję w dniu 27.03.2015 r. 
9) w sprawie przedłożenia projektu uchwały na sesję w dniu 12.03.2015 r. 

Inne informacje: 
strategia gminy  

 Pan burmistrz zwrócił się do sołtysów w sprawie zachęcenia mieszkańców w 
sprawie brania czynnego udziału w pracach nad strategią gminy na lata 2015-
2020. Do dziś odbyły się trzy spotkania warsztatowe dla mieszkańców i 
planowane są jeszcze cztery spotkania w największych miejscowościach na 
terenie gminy tj.7 kwietnia br. w Powidzku, 8 kwietnia br. w Barkowie, 14 kwietnia 
br. w Korzeńsku, 15 kwietnia br. w Radziądzu, wszystkie spotkania odbędą się o 
godz.18.  

informacje: 

 Pozyskano środki z Narodowego Programu Budowy Dróg i Starostwa na zadanie 
w Korzeńsku ( rozwiązanie problemu kanalizacji deszczowej i nawierzchni dróg w 
centrum Korzeńska), gdzie wartość inwestycji po przetargu wyniesie 916 tys. 
Gmina dodatkowo będzie czynić starania o pozyskanie środków z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska, przy pozyskaniu tych środków koszt inwestycji po 
stronie gminy wyniósłby 20 %. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrza za złożone 
sprawozdanie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad sprawozdań Komisji Rady Miejskiej w Żmigrodzie za rok 2014. 
Radna Maria Rybka odczytała sprawozdanie Komisji Przemysłu, Handlu i Rozwoju 
Gospodarczego ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 4). 



Radna Maria Rybka odczytała sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów ( 
sprawozdanie stanowi załącznik nr 5). 
Radny Leszek Kraszewski odczytał sprawozdanie Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Planowania Przestrzennego ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 6). 
Radny Rafał Zagórski odczytał sprawozdanie Komisji Socjalnej, Zdrowia, Oświaty, 
Kultury, Kultury Fizycznej i Bezpieczeństwa Publicznego ( sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 7). 
Radna Bożena Żołnierowicz odczytała sprawozdanie Komisji rewizyjnej ( 
sprawozdanie stanowi załącznik nr 8). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz ogłosił przerwę na wniosek Radnego 
Andrzeja Budzisza . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wznowił obrady o godz.1445 i przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad interpelacji i zapytań. 
Pan Robert Korytkowski mieszkaniec skierował pytania do p. Burmistrza. 
- w sprawie zatrudnia Sekretarza Gminy, który powinien zostać zatrudniony w okresie 
trzech miesięcy od zwolnienia stanowiska. Pan Korytkowski poprosił o wyjaśnienie p. 
Burmistrza, z jakich powodów nie przestrzega prawa. 
- w sprawie sprawozdania, które złożył p. Burmistrz. Sprawozdanie, które złożył p. 
Burmistrz dotyczyło okresu od ostatniej sesji tj. od 28 lutego, a ostania sesja odbyła 
się 12 marca br. i jest pewna nieścisłość. Sesja w dniu 12 marca nie była sesją 
zwyczajną zwołaną dla jednego projektu uchwały, zakończył p. Korytkowski.  
Pan Robert Korytkowski mieszkaniec skierował pytania do p. Prezes PGK. 
-kto jest przedstawicielem w Radzie Nadzorczej z gminy Żmigród i jakie ma 
wynagrodzenie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz w sprawie pytanie p. Korytkowskiego w 
sprawie ostatniej sesji wyjaśnił, że ostatnia sesja była sesją nadzwyczajną. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy udzieli odpowiedzi dla p. 
Korytkowskiego: 
-nabór na to stanowisko nie został przeprowadzony do dnia dzisiejszego ze względu 
na oszczędności, a obowiązki sekretarz zostały podzielone między Z-cą Burmistrza, 
a Kierownikiem Ref. ORP. Na zakończenie p. Burmistrz powiedział, że nie wyklucza 
powołania w najbliższym czasie sekretarza.   
-sprawozdanie dotyczyło okresu od ostatniej sesji zwykłej tj.25 lutego br., a na sesji 
12 marca w porządku obrad nie było sprawozdania i była to sesja zwołana na 
wniosek burmistrza ( nadzwyczajna). Informacja o sesji była podana do publicznej 
wiadomości bez względu, czy jest to sesja zwykła, czy nadzwyczajna. 
- przedstawicielem gminy Żmigród w Radzie Nadzorczej jest p. Zdzisław Średniawski 
Z-ca burmistrza, a wynagrodzenie wynosi ok.1000 zł netto miesięcznie. 
Pan Jarosław Brodala mieszkaniec skierował zapytanie do p. Burmistrza w 
sprawie zaplanowanej budowy szkoły w Borzęcinie, czy do tego projektu została 
przeprowadzona analiza ekonomiczna funkcjonowania obiektu. Pan Brodala 
powiedział, że to rozwiązanie jest nielogiczne, czy została przeprowadzona analiza 
społeczna czy mieszkańcy chcą takiego rozwiązania. Kontynuując temat p. Brodala 
powiedział, że wyprowadzając szkołę do Borzęcina nauczycielom będzie trzeba 
zapłacić dodatek wiejski w wysokości 10% tj. ok 120 tys. zł więcej rocznie, czy 
zastała przeprowadzona analiza kosztów dowozu uczniów do szkoły. tj. ok 500 tys. zł 
dodał p. Brodala. Pan Brodala powiedział, że analiza ekonomiczna wskazuje wzrost 
o 620 tys. Zł , że nie opłaca się budować szkoły w Borzęcine, a lepiej rozbudować i 
rozszerzyć bazę przy szkole na ul. Batorego i ul. Szkolnej w Żmigrodzie za kwotę 
ok.1.5 miliona złotych. Kontynuując temat p. Brodala powiedział, dlaczego o tym 



mówi, ponieważ na projekt Zbiornik Retencyjny wydano 600 tys. zł, a do dnia 
dzisiejszego nie wbito łopaty, co roku to zadanie wisi. Na dziś na szkołę zostało 
wydanych 320 tys. zł, a ile jeszcze wydamy i czy wybudujemy. Koszt budowy szkoły 
to 40 milionów, a 10 milionów musi wyłożyć gmina, czy to się opłaca, zakończył p. 
Brodala. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy w odpowiedzi na zapytanie p. Brodali 
powiedział, że analiza była przeprowadzana wielokrotnie przed konsultacją z Radą. 
Opłacalność finansowa tej inwestycji jest na plus, ponieważ należy wziąć pod uwagę 
wartość subwencji, która będzie większa o ponad milion złotych. Pan Burmistrz 
zwrócił się do p. Brodali, że rzuca cyframi tak, żeby jemu pasowało. Kontynuując 
temat p. Burmistrz powiedział, że nie dorzeczne jest mówienie, że 500 tys. zł więcej 
będą kosztowały dowozy uczniów, kiedy dziś za wszystkie dowozy płacimy 700 tys. 
zł. Szkoła zostanie wybudowana w granicach miasta i będzie to gimnazjum. Ponadto 
do szkoły zostanie doprowadzona ścieżka rowerowa, która pozwoli na dojazd do 
szkoły rowerem. Pan Burmistrz powiedział, że mieszkańcy od lat wiedzą, że taka jest 
koncepcja i do tej pory nie spotkał się z żadnym problemem ze strony mieszkańców. 
Pan Burmistrz powiedział, że koszt budowy szkoły jest szacowany na kwotę 20 
milionów wiec skąd Pan wziął kwotę 40 milionów złotych. Kontynuując temat p. 
Burmistrz powiedział, że była robiona analiza rozbudowy szkoły przy ul. Batorego i ul. 
Szkolnej, ale ostatecznie postanowiono o budowie nowej szkoły. Pan Burmistrz 
odniósł się do wypowiedzi p. Brodali w sprawie kosztów rozbudowy szkoły w 
wysokości 1,5 miliona złotych mówiąc, że ta kwota jest nierealna, ponieważ stare 
budynki szkoły należałoby przystosować do nowych przepisów, czyli przeprowadzić 
inwestycje od podstaw w istniejących obiektach. Pan Burmistrz jeszcze raz 
podkreślił, że analiza ekonomiczna została przeprowadzona i inwestycja broni się, 
jeżeli chodzi o koszty finansowania inwestycji i utrzymania tej inwestycji. Następnie p. 
Burmistrz odniósł się tematy Jamnika mówiąc, że p. Brodala myli się, ponieważ 
Jamnik nie jest inwestycją gminną, a gmina poniosła koszty tylko zakupu gruntu, 
które są gminne i obecnie na nich zarabiamy ok.100 tys. zł rocznie. Nie prawdą jest 
informacja, że na dokumentację wydaliśmy 600 tys. zł, ponieważ dokumentację 
finansował Dolnośląski Zarząd Melioracji, a gmina może w jakiejś części.  
Radna Maria Rybka w sprawie skarg mieszkańców dotyczących problemów z 
wyjazdem z ulicy Sportowej na obwodnicę oraz jakiego typu będą ekrany przy trasie 
kolejowej. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy poinformował, że przy obwodnicy 
zostały ściągnięta ekrany dla polepszenia widoczności oraz namalowano pasy 
poziome, które pozwalał bardziej bezpiecznie wjeżdżać na obwodnicę. Pan Burmistrz 
zapewnił, że w tej sprawie zwróci się do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych, 
ponieważ gmina o tym nie decyduje. Pan Burmistrz w sprawie ekranów przy trasie 
kolejowej poinformował, że są z tworzywa sztucznego i elementów metalowych.  
Pan Jarosław Brodala mieszkaniec poinformował, że na zbiornik Jamnik był 
wykonany dwa razy projekt, który kosztował 250 tys. zł i 150 tys. oraz został 
wykupiony grunt. Jeżeli to zadanie nie jest gminy to, dlaczego gmina wydała te 
pieniądze i złamał dyscyplinę finansów publicznych, te pieniądze wydał Burmistrz 
Średniawski. 
Pan Zdzisław Średniawski Z-ca Burmistrza w odniesieniu do wypowiedzi p. 
Brodali powiedział, że z szacunkiem odnosi się do radnych i mieszkańców, którzy 
przejawiają tak ogromną troskę, jak Pan o finanse publiczne.  Grunty pod Jamnik 
zostały wykupione, ponieważ wtedy takie obowiązywały przepisy. Gmina chcąc 
budować, a tak wtedy to wyglądało, musiała być właścicielem. Kontynuując temat p. 



Burmistrz wyjaśnił, że w między czasie zmieniły się przepisy prawne i inwestorem 
tego zadania stał się WZIR( budżet państwa). To zadanie na dziś jest wpisane do 
realizacji, budowy zbiorników małej retencji. Pan burmistrz poinformował, że pełniąc 
obowiązki Wicewojewody robił wszystko, aby to zadanie wprowadzić, ale nie udało 
się, ponieważ całość środków było skoncentrowane na budowie zbiornika Racibórz.   
Obecnie wybudowanie zbiornika przez WZIR może być problemem, ponieważ może 
budować tylko na własnych gruntach. Gmina będzie mogła grunty sprzedać dla 
WZIR lub wnieść, jako środek własny. Burmistrz powiedział, że w interesie gminy 
będzie przekazanie gruntów nieodpłatnie na rzecz Skarbu Państwa, aby ten zbiornik 
powstał i pełnił funkcje przeciwpowodziową i rekreacyjną. Pan burmistrz powiedział, 
że z tego, co wie to gmina wydała środki tylko na wykup. Moim marzeniem jest, aby 
przed przejściem na emeryturę inwestycja budowa zbiornika rozpoczęła się, 
zakończył p. Burmistrz.  
Radny Rafał Zagórski w imieniu KLUBU PIAST, którego jest Prezesem 
przypomniał, że klub jest wspierany głownie przez gminę i lokalnych 
przedsiębiorców, ale również otrzymał wsparcie od Starostwa. Rady w imieniu klubu 
podziękował dla p. Wysockiego starosty powiatu trzebnickiego za wsparcie 
finansowe w wysokości 5 tys. zł na organizację obozu dla dzieci i 5 tys. zł na sprzęt.  
Radni nie wnieśli innych interpelacji i zapytań. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wolnych wniosków. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy zwrócił się do sołtysów o pozostanie 
po sesji na spotkanie z p. Pawłem Becelą, który będzie pisał kolejną książkę o 
Żmigrodzie , a będzie dotyczyła terenów wiejskich.    
Pan Józef Łysikowski Prezes Oddziału ZNP w Żmigrodzie skierował zaproszenie 
do samorządu gminy, samorządu powiatu i mieszkańców do udziału w manifestacji 
ogólnopolskiej, która odbędzie się 18 kwietnia br. w Warszawie, a głównym 
postulatem jest zwiększenie środków na edukację. Na zakończenie p. Łysikowski 
poinformował, że udzieli wszelkich informacji dla osób zainteresowanych.  
Pan Robert Korytkowski mieszkaniec odniósł się do wypowiedzi p. Burmistrza w 
sprawie zatrudnienia Sekretarza, że p. Burmistrz łamie prawo nie zatrudnia osoby na 
to stanowisko ze względu na oszczędności. Kontynuując temat p. Korytkowski 
powiedział, że zgodnie z kodeksem, każdy, kto wie o łamaniu prawa ma obowiązek 
powiadomić odpowiednie organa. Następnie p. Korytkowski zwrócił się do p. 
Burmistrza, że robienie wycieczek personalnych pod adresem jego osoby i innych 
osób nie służy dobrze zgodzie do budowy rozwoju gminy. Pan Korytkowski odniósł 
się do słów p. Burmistrza, że niektórym kampania w głowie, a powinni wziąć się do 
pracy, dodając, że w 100% się zgadza z tymi słowami.  Kontynuując temat p. 
Korytkowski zwrócił się do p. Burmistrza, aby powiedział to samo radnym 
powiatowym swojego ugrupowania.  
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy w odniesieniu do słów p. 
Korytkowskiego powiedział, że z jednej strony to się cieszy, ale przecenia jego 
możliwości, ponieważ nie ma swoich radnych w powiecie. Pan burmistrz 
przypominał, że startował do Sejmiku Województwa, a w powiecie są radni z różnych 
ugrupowań i nie jest członkiem żadnej partii. Pan Burmistrz powiedział, że p. 
Korytkowski na drugiej sesji robi personalne wycieczki pod jego adresem w sprawie 
radnych powiatowych, a ponadto sprawy powiatu nie powinny być poruszane na 
poziomie sesji miejskiej. Kontynuując temat p. Burmistrz powiedział, że może zacznie 
jeździć na sesje powiatowe i tam będzie uskuteczniał politykę, ale tego nie robił, jak 
będzie trzeba walczyć o interesy gminy to skorzysta z tego i ma nadzieję, że Pana 



przewodniczący rady powiatu da jemu głos, ponieważ dochodzą takie informacje, że 
tam jest łamane prawo i na wnioski radnych o sesję nadzwyczajną sesje nie były 
zwoływane. 
Pan Waldemar Wysocki Starosta powiatu trzebnickiego w odniesieniu do 
wypowiedzi p. Burmistrza powiedział, że w powiecie nie jest łamane prawo. Pierwszy 
wniosek o sesje nadzwyczajną został podpisany przez 6 radnych, a dwa podpisy były 
nieczytelne, a w drugim wniosku o sesję nadzwyczajną był punkt w sprawie 
zaprzysiężenia radnej, a Komisarz Wyborczy nie przesłał do biura rady informacji, że 
ta Pani została radną. Pan Starosta zwrócił się do p. Burmistrza, aby nie wprowadzał 
opinii publicznej Żmigrodu w błąd, a Pan Przewodniczący Rady Powiatu stoi na 
straży prawa i w powiecie nie jest łamane prawa. 
Pan Zdzisław Średniawski Z-ca Burmistrza Gminy złożył wniosek formalny, aby 
na sesjach rady gminy nie dyskutować i nie zajmować czasu, i nie poruszać spraw 
niezwiązanych z funkcjonowaniem naszej gminy, a takie sprawy tutaj mają miejsce. 
Na zakończenie p. Burmistrz poprosił o bardziej rozważne udzielanie głosu.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wniosek zostanie 
przeanalizowany.    
Sołtys Węglewa powiedział, że na sesji nie ma czasu na sprawy gminy tylko głos 
zabiera p. Brodala i p. Korytkowski, i przychyla się do wniosku Burmistrza 
Średniawskiego. 
Pan Jarosław Brodala mieszkaniec powiedział, że po raz pierwszy od sześciu lat 
zabrał głos na sesji.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, że istotne sprawy powiatu 
związane z gminą, czyli inwestycje to gminę interesuje, a co dzieje się w samej 
radzie to gminę nie interesuje i tych tematów nie będziemy poruszać.  
Radni nie wnieśli innych wolnych wniosków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad przyjęcia protokołów z sesji nr V, VI i VII. 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie protokół nr V, VI i VII. 
Protokoły zostały przyjęte jednogłośnie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i komunikatów przewodniczącego. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że został uruchomiony system 
powiadamiania SMS-owy   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM VIII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.15 20. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 

 
 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 
 

 


